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PREDMET: IZVJEŠTAJ SA SASTANKA DELEGACIJE CRNE GORE S PREDSTAVNICIMA EK 

ZADUŽENIM ZA OBLAST JAVNIH NABAVKI, Brisel, 26. III 2012. 

ZA DOSTAVU: MF, UPRAVA ZA JAVNE NABAVKE, DRŽAVNA KOMISIJA ZA KONTROLU 

SISTEMA JAVNIH NABAVKI 
 
 

KLjUČNE RIJEČI: JAVNE NABAVKE, REVIZIJA, DIREKTIVE, STRATEGIJA 
 

Osnovni akcenti: 

-Pohvaljeno rješenje po kojemu su službenici za javne nabavke uključeni u rad Radne 

grupe za 23 poglavlje. 

-U toku je revizija sistema javnih nabavki na nivou EU. 

- Značajno je uspostaviti saradnju s partnerskim službama država članica radi razmjene 

znanja i iskustva. 

Na inicijativu naše strane u Briselu se 26. III 2012. održao sastanak predstavnika Uprave 

za javne nabavke i Državne komisije za kontrolu sistema javnih nabavki Crne Gore s 

predstavnicima EK nadležnim za oblast javnih nabavki. Crnogorsku delegaciju sačinjavali 

su direktor Uprave za javne nabavke Mersad Mujevid, samostalni savjetnik u Upravi 

Sandra Škatarid, član Državne komisije za kontrolu sistema javnih nabavki Katarina 

Radovid i II sekretar u Misiji D. Garbin. Delegaciju EK sačinjavali su službenica u Jedinici 

za Crnu Goru i Hrvatku u GD za proširenje Nora Hajrinen (Noora Hayrinen) i ekspert za 

javne nabavke u GD za unutrašnje tržište Šandor Salaj (Sandor Szalai). 
 

Naša strana je informisala o razvoju sistema javnih nabavki u Crnoj Gori. Naglasili da su u 

novi Zakon o javnim nabavkama inkorporirali standarde EU koji važe za ovu oblast. 

Usvojena su sva podzakonska akta, a jedno od značajnih rješenja koje donosi Zakon je i 

obaveza polaganja stručnog ispita i stručnog usavršavanja za službenike koji se bave 

javnim nabavkama. U tredem kvartalu demo raspolagati zvaničnim statističkim podacima 

o broju sprovedenih obuka i proslijedidemo nadležnim osobama u EK. S obzirom da naše 

zakonodavstvo treba još da se harmonizuje s pravnom tekovinom EU istakli da je ovaj 

sastanak dobra prilika da nam se ukaže u kom pravcu treba razvijati ovaj sistem. Prvi 

statistički podaci, 
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nakon stupanja na snagu Zakona, su ohrabrujud u pogledu transparentnosti i javnosti 

sistema javnih nabavki. Strategija razvoja sistema javnih nabavki 2011 -2015. usvojena je 

prošle godine, kao i Akcioni plan za sprovođenje Strategije i oformljeno je koordinaciono 

tijelo na čijem čelu je ministar finansija, a koje izvještava o sprovođenju Strategije. 

Tokom njene izrade sarađivano je sa zemljama iz okruženja i korišdena njihova iskustva, 

kao i pomod Delegacije EU u Podgorici. Takođe, formiran je Forum za javne nabavke u 

cilju informisanja javnosti i civilnog društva o ovoj tematici. Naša strana informisala o 

strukturi i radu Državne komisije za kontrolu sistema javnih nabavki. 
 

N. Hajrinen je pohvalila rješenje po kojemu su službenici za javne nabavke dio Radne 

grupe za 23 poglavlje. Posebno se interesovala o načinu izrade Strategije i da li su 

crnogorski nadležni organi sarađivali s hrvatskim organima za javne nabavke prilikom 

njene izrade. 
 

Š. Slaj je informisao da je u toku revizija direktiva koje se odnose na sistem javnih 

nabavki. Nakon usvajanja novih direktiva, države članice de imati na raspolaganju 

perod do dvije godine da izvrše njihovu transpoziciju u unutrašnje zakonodavstvo. S 

tim u vezi naglasio da de i Crna Gora prije ili kasnije biti u obavezi da izvrši reviziju svog 

sistema. S obzirom da Strategija koju je usvojila Vlada Crne Gore pokriva period od 2011. 

do 2015. najvjerovatnije demo biti u obavezi da mijenjamo i Strategiju jer de u periodu 

njenoga važenja biti usvojen nove direktive koje se odnose na sistem javih nabavki. 

Nove direktive de zamijeniti direktivu 17 i 19 i jedna od novina je što de sadržati 

norme kojima se reguliše pitanje koncesija za radove i usluge. Iako de dodi do revizije 

sistema javnih nabavki na nivou EU, ekspertska preporuka je da se Crna Gora 

skoncentriše na implementaciju novousvojenog Zakona, posebno u dijelu 

antikorucijskih i normi koje imaju za cilj prevenciju sukoba interesa jer de i nakon 

revizije sistema logika na kojem je zasnovan biti ista. Naglasio i značaj elektronskog 

sistema javnih nabavki apostrofirajud da je novim sistemom predviđeno da ovaj način 

bude obavezan za pojedine oblasti. 
 

Na naš upit o potrebi uvođenja centralizovanog sistema javnih nabavki Š. Salaj naglasio 

da je praksa po ovom pitanju različita u državama članicama. U malim državama 

uvođenje centralizovanog sistema bi značilo da kroz to tijelo prolaze sve javne nabavke i 

mišljenja je da je u takvim državama potrebno imati više tijela zaduženih za javne 

nabavke. Na naš upit da li de se sistem javnih nabavki promijeniti u oblasti socijalne 

politike i zdravstvenih usluga istakao da de i taj dio biti revidiran i da se nastoji 

uspostaviti fleksibilniji režim s obzirom da je 
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zakonodavstvo koje je dosad važilo bilo dosta komplikovano za implementaciju. Na kraju 

preporučeno da se uspostavi kontakt s partnerskim institucijama država članica u cilju 

razmjene znanja i iskustva i da se s Predlogom revizije sistema javnih nabavki upoznamo 

preko sajta Generalne direkcije za unutrašnje tržište. (GARBIN) 

 


